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waar mensen
samenleven
genieten 
en beleven
willen 
wij graag
de buurt
verbinden

Graag presenteren wij u het juninummer van de buurtkrant. Een krant die wordt 
bedacht, geschreven, nagekeken, opgemaakt en rondgebracht door buurtbewoners. 
Alleen het drukken gebeurt buiten de grenzen van de Brusselsepoort. 
Volgend jaar bestaat deze buurtkrant 25 jaar en dat willen we vieren. We willen in 2024 
een mooi jubileumnummer maken en terugkijken op 25 jaar wel en wee van onze buurt. 
Heeft u ideeën, wilt u herinneringen aan acties in de buurt, aan mooie feesten,  
bijzondere zaken, verdrietige ontwikkelingen met ons delen? We hebben nog even  
de tijd maar laten ons graag door uw inbreng inspireren. Mail ons uw verhaal, voor we 
het gebruiken nemen we contact met u op.
In dit nummer aandacht voor de reorganisatie van het Middelbaar Onderwijs in de stad 
en de gevolgen voor de buurt, voor een smakelijk bedrijf en de basisschool Kindcentrum 
Oda. We delen informatie van de Gemeente Maastricht, die mogelijk ook u aangaat,  
over de burgerbegroting, de energietoeslag, sportmogelijkheden en verduurzaming  
van uw woning. We schrijven over de verkeerssituatie en onze zorgen over de slechte 
luchtkwaliteit in de buurt.     > lees verder op de volgende pagina
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Foto expositie BeiHuis
"Stel je voor" 
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Foto expositie BeiHuis
#WeAreAllHumanRightsDefenders

Buurtvergadering

di 19 september 2023 | 19-21 uur 
di 21 november 2023 | 19-21 uur 
locatie: BeiHuis, Brusselse Poort 
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Soms komen mensen binnen voor een 
kopje koffie en een praatje, maar steeds 
vaker doen ze mee aan de activiteiten die 
door de bewoners zelf georganiseerd 
worden. Afgelopen week kwam TV- 
Maastricht weer filmen voor een nieuwe 
rapportage en waren zij getuige van een 
prachtige groep bewoners die met elkaar 
aan het tekenen en schilderen waren.  
Mooi om te zien dat onze ruimte op die 
manier zo goed gebruikt wordt. 

Zoals u weet is er aan 
het Beihuis ook een 
onderzoek verbonden 
en in dat kader 
hebben we buurtbe-

woners opgeroepen  
om ons te voorzien van 

foto’s van dingen of plekken die hen blij 
maken en van dingen of plekken die hen 
zorgen baren. Ook u kunt hieraan meedoen 
want alle bewoners hebben kennis van hun 
omgeving, omdat ze zelf heel erg goed 
weten hoe de omgeving voor hen voelt.  
Die kennis willen we graag ophalen bij de 
bewoners en bezoekers van het Beihuis.

Wilt u mee te helpen om uw eigen omgeving 
met ons in beeld te brengen? We willen 
graag van u weten wat u allemaal gelukkig 
maakt en waar u minder blij van wordt. Dat 
mag van alles zijn. Uw favoriete bankje in 
het park, uw grappige (klein)kind dat speelt 
in de speeltuin, uw hond of kat die in het 
zonnetje zit, dat donkere hoekje in de buurt 
waar u niet gelukkig van wordt, noem maar 
op. Wij vragen u minimaal (maar het 
mogen er ook veel meer zijn hoor) twee 
foto’s te maken in de buurt. Één van iets 
dat u gelukkig maakt en één van iets waar 
u minder gelukkig van wordt. U kunt de 
foto gewoon met uw telefoon maken.  
U komt met uw foto naar het Beihuis en 
vertelt er het verhaal bij aan de gastvrouw 
of gastheer. Zij helpen u met het opschrij-

ven van uw verhaal en voorzien het verhaal 
van uw foto. Zo krijgen we een goed beeld 
van wat u allemaal beweegt. Opsturen mag 
ook naar: hetbeihuis@gmail.com  
U kunt uw foto’s tot en met eind juli bij ons 
aanleveren. We willen de mooiste foto’s 
met verhalen in een boekje gaan bundelen. 

Exposities
Op dit moment treft u in het Beihuis en in 
het winkelcentrum een nieuwe expositie, 
die tot stand is gekomen in samenwerking 
met het Vista-college. We vertellen er hier 
niet al te veel over alleen dat het om 
portretten gaat van mensen die veel 
hebben overwonnen en dit nu met u willen 
delen. Kom vooral bij ons kijken.

Dinsdag 23 mei, opent er ook een nieuwe 
tentoonstelling in het Beihuis van studenten 
in samenwerking met Shelter City met 
grote portretten van mensenrechtenver- 
dedigers. Deze tentoonstelling loopt tot  
en met 18 juli. 

Hebt u zelf ideeën voor activiteiten  
kom dan ook bij ons binnen lopen.  
We realiseren ze graag met u. 

beihuis 
updates
openingstijden BeiHuis

Iedere dinsdag / 10-16 uur
• 10.30-12.30 uur: eigentijds kaartspel
 
Iedere woensdag / 10.30-12 uur
• 21 juni filosofie café
 
Iedere donderdag / 10-13 uur
• 10-11 uur Qigong
 
iedere vrijdag / 10-14 uur
aansluitend van 14-20 uur 
• Oekraïne-Nederland gemeenschap, 
div. workshops en activiteiten.
Zie www.buurtnetwerkbrusselsepoort.
nl onder kopje 'nieuws'; voor actuele 
aanbod
 
Locatie: winkelcentrum Brusselse Poort 
(tussen AH en ICI Paris)

Exposities: 23 mei t/m 18 juli 2023
#WeAreAllHumanRightsDefenders

12 mei t/m 7 juli 2023
Tentoonstelling portretten "Stel je voor" 

Het Beihuis 
draait op 
volle toeren

door Evelien Meijerink

Eén jaar BeiHuis  
door Wim Schoenmakers

Zo waren er schilderijen en fotoexposities.
Ook muziek hoorde erbij. Zo was er op  
29 december een optreden van het 
zangduo Me & Mr. Smits. Met zang en 
gitaar brachten zij een mix van jazz,  
pop, blues en Americana.  
Tweede Paasdag was het de beurt aan 
Stichting Cinema Mobile om met hun 
professionele apparatuur het Beihuis 
juist om te toveren tot een sfeervolle 
filmzaal! De film ‘Hunt for the Wilder-
people’ is een prachtig verhaal dat  
door het publiek dan ook zeer werd 
gewaardeerd.
De donderdag daarop stond er een 
optreden van het 15-koppige popkoor 
Catotsh op het programma. Zij traden  

op op het centrale plein voor het Beihuis, 
waardoor ze met hun uitgebreide 
repertoire ook de aandacht wisten te 
trekken van het winkelend publiek.
Zondag 23 april, de dag van ons eenjarig 
bestaan, werd opgeluisterd door een  
a capella vrouwenkoor uit Amsterdam.  
Ze brachten prachtige wereldmuziek-
nummers ten gehore. Kortom, een 
prachtige middag, terecht gevierd 
 onder het genot van een heerlijk glas 
alcoholvrije champagne!

Houd onze agenda goed bij op de socials, 
want wegens succes zullen er nog veel 
vaker films en optredens in ons buurt-
huis vertoond gaan worden!

Op 23 april jl. bestond ons Beihuis precies één jaar. We kunnen terug- 
kijken op een mooi gevuld programma. Naast de vele vaste dagelijkse 
activiteiten, was er zeker ook ruimte voor kunst en cultuur.
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We stellen de vergunningverlening van  
de Gemeente Maastricht aan de orde die 
het mogelijk maakt dat de voet van de 
Lambertuskerk aan het zicht wordt 
onttrokken. We schrijven over het eenjarig 
jubileum van het Beihuis in de Brusselse-
poort en alle activiteiten in de huiskamers 
van Gezondheidscentrum de Fronten en  
in het Beihuis. We mogen ons als buurt 
gelukkig prijzen dat deze huiskamers er 
zijn en dat zoveel mensen tijd en aandacht 
geven aan buurtbewoners. Het is er vaak 
erg gezellig! We nemen afscheid van een 
geliefde huisarts en verwelkomen een 
kapelaan. We schrijven over bouwplannen 
en speelvoorzieningen en over het bezoek 
van de stadsdeelwethouder (nieuw sinds 
2022). Nieuws, informatie én opinie in dit 
nummer. Veel leesplezier!

Voor iedereen in Maastricht met 
een laag inkomen en die moeite heeft 
met het betalen van de energiereke-
ning, is er Je Energiebespaarder. Na 
het maken van een afspraak komt Je 
Energiebespaarder bij jou thuis om 
bespaartips te geven. 

Je Energiebespaarder legt uit waar je op 
kunt letten en vertelt wat jij zelf kunt doen 
om je energiekosten omlaag te krijgen. 
Daarnaast brengt Je Energiebespaarder 
gratis energiebespaarproducten mee en 
brengt deze aan in je huis. Zo begin je al 
direct met het verlagen van jouw energie-
verbruik. Deze hulp is gratis en je zit 
nergens aan vast.
Naast het telefonisch of digitaal maken van 
een afspraak kun je een energiebespaarder 
persoonlijk spreken. Je Energiebespaarder 
helpt je dan graag met jouw vragen.  
Je kunt direct een afspraak maken voor 
een bespaaradvies bij jou thuis. 
Binnenkort komt de energiebespaarder 
ook naar de Brusselsepoort en het Beihuis. 
We weten nog niet precies wanneer maar  
u kunt dat in het Beihuis navragen. 
U kunt ook zelf bellen naar 06-17764392. 

Voor meer info zie: www.cnme.nl/
aan-de-slag/themas/duurzaam-met- 
energie/je-energiebespaarder/

Energie besparen 
met het CNME 

door Jojet Lysen

#WeAre
AllHuman
Rights
Defenders

Locatie/ 

BeiHuis 
Winkelcentrum Brusselse Poort

[tussen Albert Heijn en ICI Paris]

Fotogalerij
23.05–18.07/ 

bei-optreden
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oproep!

23 april was het precies een jaar geleden dat we de deuren van het Beihuis 
officieel hebben geopend. In dat jaar is er erg veel gebeurd waar we met zijn 
allen heel erg trots op kunnen zijn. Steeds meer bewoners weten ons te 
vinden, maar ook elkaar. 
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Live optreden van zanggroep Catotsh

Live optreden van muziekduo Me & Mr. Smits

Haken en breien in het BeiHuis

mailto:hetbeihuis@gmail.com
https://www.cnme.nl/aan-de-slag/themas/duurzaam-met-energie/je-energiebespaarder/
https://www.cnme.nl/aan-de-slag/themas/duurzaam-met-energie/je-energiebespaarder/
https://www.cnme.nl/aan-de-slag/themas/duurzaam-met-energie/je-energiebespaarder/
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Er is door de projectontwikkelaar een 
principeaanvraag gedaan bij de Gemeente 
Maastricht om te peilen of er mogelijk 
gebouwd mag worden. Het ging om een 
plan voor 12 levensloopbestendige 
woningen, overwegend laagbouw.  
Nog voor er verder getekend kon worden 
over de precieze invulling van het terrein 
zijn de eisen van de Gemeente Maastricht 
veranderd. Nu moet in nieuwe plannen 
60% van de woningen onder de huur- 
subsidiegrens vallen van 800 euro of onder 
de grens van de NHG (Nationale Hypotheek 
Garantie) van 405.000 euro. Op zich een 
uitstekende maatregel die ertoe zal leiden 
dat er meer betaalbare woningen in de 
buurt komen maar de projectontwikkelaar 

zegt met deze voorwaarden niet meer uit 
te komen. Hij heeft nu een totaal ander 
plan voor ogen waarin er onder meer ook 
appartementen komen. In totaal zijn in dit 
nieuwe plan 17 woningen op het terrein 
gepland. De omwonenden vinden dat veel 
te veel en de geplande bebouwing te hoog. 
Zij hebben zich verenigd in een actiegroep 
en zijn bezig een brief op te stellen aan de 
projectontwikkelaar met alle pijnpunten. 
De omwonenden zijn in principe niet tegen 
bebouwing van het binnenterrein maar 
vrezen voor overlast door de omvang van 
het project. We houden u op de hoogte en 
wensen omwonenden en uitvoerenden  
veel inventiviteit en wijsheid toe. 

De bouw van het huis aan de Franquinet-
straat 40 schiet ook niet erg op. Inmiddels 
is de eigenaar van aannemer gewisseld en 
staat nu weer achteraan in de wachtrij.  
Het blijft vreemd trouwens dat er bij het 
afgeven van een bouwvergunning geen 
enkele termijn genoemd wordt waarbinnen 
een bouwwerk afgerond zou moeten zijn. 
De bouw van dit huis startte in het voorjaar 
van 2020 en zorgde met vlagen voor veel 
overlast in de buurt. Het eind is voorlopig 
niet in zicht. 

De woningen aan de Bilserbaan zijn wel 
bijna af, daar wordt voortvarend gewerkt.

Bouwen in de Brusselsepoort
door Jojet Lysen

In het decembernummer van deze krant kon u lezen dat er plannen ontwikkeld worden voor bebouwing van het 
binnenterrein van het voormalige aannemersbedrijf van de familie Schellinx. Inmiddels zijn er bijeenkomsten  
geweest met bewoners van omliggende woningen, de architect en de projectontwikkelaar.

Rotonde Gentelaan 
 

door
 
Dirk Tempelaar

De reconstructie van de rotonde Gentelaan is de 
tweede forse verandering van het wegennet in onze 
buurt, na de aanpassing van de kruising Via Regia en 
dokter Bakstraat. 

Lange files met bijbehorende opstoppingen op de Nobellaan en 
Fagotstraat maakten in de afgelopen maanden duidelijk dat er iets 
moest gebeuren. Toch heeft het buurtnetwerk een dubbel gevoel 
bij de vergroting van de capaciteit van de rotonde, die nu plaats 
vindt. Als het leidt tot een betere doorstroom van het bestaande 
autoverkeer, minder stilstaande maar wel ronkende auto’s, dan  
is er reden tot tevredenheid. Maar leidt die betere doorstroom  
tot een hogere verkeersintensiteit, meer auto’s die vervolgens  
ook weer gaan stilstaan, dan gaan we er enkel op achteruit.  
Het is lastig te voorspellen wat er precies gaat gebeuren, ook  
al omdat de gevolgen van een aantal andere ingrepen in het 
wegennet, zoals de reconstructie van de Tongerseweg, nog niet 
zijn uitgekristalliseerd. Uit de informatie die we wel ter beschik-
king hebben, zoals de laatste Verkeersmonitor, blijkt in ieder 
geval dat één categorie verkeer duidelijk is toegenomen: het 
vrachtverkeer over randweg noord. Minder duidelijk is wat de 
bestemming van dat vrachtverkeer is: overwegend lokaal, of toch 
veel sluipverkeer. Wat vervolgens dan onduidelijkheid geeft over 
wat er tegen te doen is: milieu-zonering of een andere aanpak? 
Het dossier ‘verkeer en luchtkwaliteit’ is dan ook één van de 
belangrijkste gespreksonderwerpen in ons overleg met de ge- 
meente, zowel op politiek als ambtelijk niveau. Met als insteek  
dat een drukke randweg vlak langs een school en pal langs de 
speelplaats, zo kort bij het medisch kinderdagverblijf en de  
woningen in Ravelijn, onbestaanbaar zou moeten zijn.

Maar er is meer nieuws! 
De initiatiefgroep heeft een subsidieverzoek bij het Elisabeth 
Stroeven Fonds ingediend voor de realisatie van het multifunc- 
tionele meubilair. Vlak voor het verschijnen van dit nummer van 
het buurtblad hebben we bericht ontvangen dat het gevraagde 
bedrag volledig gesubsidieerd wordt. Dat betekent dat we tegen 
oktober van dit jaar ook de banken gerealiseerd kunnen hebben, 
als zich tenminste voldoende handige vrijwilligers aanmelden 
voor het onder deskundige leiding meebouwen aan de zitobjecten 
in september van dit jaar. Het Elisabeth Stroeven Fonds subsi- 
dieert ons juist omdat we als buurt samen aan de slag gaan  
met het meubilair. We denken aan twee of drie kluszaterdagen  
in september. Aanmelden kan nu al via het emailadres van de 
initiatiefgroep: orleansplein.brusselsepoort@gmail.com
Maar er blijven ook nog wensen over: samen met onder andere  
de Gemeente Maastricht en het CNME zoekt de initiatiefgroep  
naar mogelijkheden voor het vervangen van de ondergrond van  
het plein, verplaatsen van de fietsenrekken en de hekken, en  
het aanleggen en beplanten van verhoogde boomspiegels.  
Hebt u constructieve ideeën daarover laat het dan via hetzelfde 
mailadres weten.

Voortgang vernieuwing 

Orleansplein
door

 
Chris Leonards

Er is nog niets nieuws te zien…, maar dat gaat na de 
zomer veranderen: het nieuwe sport- en speeltoestel 
en ook de water- en stroomvoorziening worden vóór 
het einde van 2023 geplaatst en gemaakt, met dank 
aan de eerste burgerbegroting. 

Houden we zicht op de 
Lambertuskerk?

door Jojet Lysen

Het buurtnetwerk is door de eigenaar  
niet geïnformeerd over de voorgenomen 
wijziging en de bewoners van de aanpa-
lende panden van de Victor de Stuers-
straat en de Pastoor Habetsstraat ook 
niet. De Gemeente adviseert aanvragers 
van een omgevingsvergunning weliswaar 
om met omwonenden en betrokkenen te 
overleggen en deze te informeren over de 
plannen en voorgenomen wijzigingen maar 
er is geen enkele sanctie ingeval men  
dit dringende advies gewoon negeert. 
De Lambertuskerk is aan de huidige eige-
naar verkocht omdat andere potentiële 
kopers afhaakten vanwege het gebrek 
aan parkeerplaatsen rondom de kerk en 
in de buurt en daarom geen heil zagen in 
het ontwikkelen van alternatieve plannen 
voor dit monument. De huidige eigenaar, 
wiens monument met miljoenen euros 
gemeenschapsgeld is opgeknapt, ging 
wel akkoord met de huidige situatie: een 
laag hek en een paar auto’s overdag. 
Nu ziet hij blijkbaar zijn kans schoon om 
alsnog het hele terrein rondom de kerk 
tot parkeerplaats te transformeren en de 
kerk van de buurt af te sluiten. 
Wat waren nou eigenlijk de afspraken die 
de parochie en de koper hebben gemaakt 
in 2015? De afspraken die uw redactie 
kon achterhalen gingen vooral over twee 
zaken: de devotiekapel en de openstelling 
van het monument. Wat betreft devotie-
kapel: de eigenaar was verplicht om na 

restauratie een ruimte ter beschikking te 
stellen aan de parochie Sint-Lambertus. 
Deze ruimte zou door de parochie 
ingericht en in stand moeten worden 
gehouden. De kapel moest publiek 
opengesteld worden voor zover voor de 
parochie praktisch uitvoerbaar is. Alle 
hieraan verbonden kosten en risico’s 
kwamen voor rekening van de parochie. 
Er is vervolgens vanuit de gemeente 
contact geweest met de parochie. Het 
bestuur van de Lambertusparochie heeft 
besloten van de kapel in de Lambertus-
kerk af te zien in verband met de voort-
schrijdende ontkerkelijking. Zij hadden 
op het moment van de verkoop al genoeg 
moeite om de bestaande kerkgebouwen 
overeind te houden. Hiermee verviel 
blijkbaar de verplichting om de devotie-
kapel in stand te houden en de facto is die 
nu een onderdeel van het laboratorium.
Wat betreft openstelling is afgesproken 
dat de eigenaar zich tot het uiterste moet 
inspannen om de ruimte waarin voorheen 
kerkdiensten werden gehouden open te 
stellen en te houden voor het publiek 
gedurende een meerderheid van de 
weekdagen. In de praktijk is de kerk al 
jaren dicht voor het publiek. Er zijn in het 
verleden enkele voorstellingen geweest 
in de kerk maar tijdens het uitbreken van 
de Corona-pandemie is de publieke 
ruimte door het laboratorium in gebruik 
genomen en er zijn ook geen plannen om 

de kerk weer toegankelijk te maken.  
Zelfs op Open Monumentendag en op 
andere belangrijke dagen voor buurt of 
stad zoals Gluren bij de Buren, Burendag, 
Parcours, et cetera, is de kerk altijd dicht. 
Door de goedgekeurde bouwplannen zal 
het trouwens ook moeilijker worden om 
de (publieke) ruimte voor een meerder-
heid van de weekdagen open te houden.  
Er worden nieuwe ruimten aan het 
laboratorium toegevoegd die uitsluitend 
via de publieke ruimte in het middenschip 
bereikt kunnen worden. Hypothetisch 
gezien: je wil niet dat de flanerende (kerk)
bezoekers en laboratoriummedewerkers 
met bloedmonsters elkaar voortdurend 
moeten passeren. Er zijn zelfs in 
Maastricht vormen van toerisme die je 
niet moet willen. 
Kan er nog iets ondernomen worden om 
in ieder geval het zicht op de kerk te 
behouden? De Vereniging van Kerkelijk 
Erfgoed in Nederland merkte op dat het 
hek rond de kerk waarschijnlijk niet als 
rijksmonument bestempeld is; was dit 
wel zo dan zou een vergunning voor 
ophogen en dichtmaken niet zomaar 
verleend kunnen worden. Vanuit het 
buurtnetwerk is daarop de Gemeente 
gevraagd het hek rondom de kerk, net  
als de kerk, tot Rijksmonument te 
verklaren zodat er voor een aanvraag 
voor het ophogen een andere procedure 
noodzakelijk is. Er is op dit moment (juni 
2023) nog geen antwoord op deze vraag. 
Ook is er een bezwaar aangetekend  
tegen de plaatsing van een hoger hek 
maar of dat iets uithaalt weten we ook 
nog niet. 
Als ons volgende nummer uitkomt, in 
november weten we vast meer maar als 
u in de tussentijd informatie wil delen  
of met ons wil proberen ervoor te zorgen 
dat er zicht blijft op het terrein rond de 
kerk kunt u mailen naar:  
info@buurtnetwerkbrusselsepoort.nl.  
We nemen dan contact met u op.

De eigenaar van de Lambertuskerk heeft vergunning gevraagd en 
gekregen van de Gemeente Maastricht voor interne verbouwingen en 
uitbreiding van het laboratorium. Daarnaast is vergunning verleend voor 
het uitbreiden van de parkeerplaatsen aan weerszijden van de kerk, het 
plaatsen van fietsenrekken aan de voorkant van de kerk en het ophogen 
van het hek tot 150 cm. Dat hogere hek wordt voorzien van gaas en 
beplant met klimop, zo staat in de plannen. In totaal komen er 26 par-
keerplaatsen voor auto’s, een forse uitbreiding dus. Het terrein van de 
kerk ligt hoger dan de stoep en straat ervoor, zo’n 30 centimeter in 
totaal, waardoor het nieuwe hek vanaf de straatkant nog hoger zal lijken 
dan de al toegestane 150 cm. Zo verdwijnt het zicht op de kerk; in plaats 
van een ruime blik over de hele kerk, van voet tot heel hoog, zien we 
straks een groene wal.
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Huiskamer 
de Fronten

door Mirjam Theunissen

Manon Fokke, 'buurtwethouder' van 
Brusselsepoort, kwam op 20 april 
op bezoek. Het huidige college van 
B&W heeft een traditie in ere 
hersteld, waarbij iedere wethouder 
een aantal buurten adopteert om, 
zoals in het coalitieakkoord staat, 
'de afstand te verkleinen tussen 
inwoners en stadsbestuur'. In deze 
aanpak van gebiedsgericht werken 
is PvdA-wethouder Manon Fokke de 
stadsdeelwethouder van Maastricht 
West geworden. Dat stadsdeel 
omvat, naast onze buurt, Mariaberg, 
Belfort, Pottenberg en Daalhof- 
Hazendans. 

Wandelt u ook zo graag? Laat het ons 
weten, wij willen weer graag met 
een groep ouderen gaan wandelen 
op maandagochtend. Of het nou een 
klein rondje door de Fronten is of 
een grotere ronde, het maakt niet 
uit, u geeft aan wat mogelijk is. 
Wandelen is goed voor lichaam en 
geest, daarna samen een kop 
koffiedrinken is ook nog gezellig.

Onze Huiskamer, aan de Victor de Stuers-
straat 15, is een mooie plek voor mensen 
uit de buurt die gezelschap zoeken. U kunt 
bij ons aan tafel aanschuiven, we praten 

over van alles en delen verhalen met 
elkaar. Als u bijvoorbeeld kaarten, sjoelen 
of rummikuppen leuk vindt om te doen, 
dan kan dat bij ons in de Huiskamer.  
Of wilt u samen met een vriendin komen 
handwerken of bridgen? Loop gerust bij 
ons binnen op maandag- of woensdag-
middag. Wij vertellen u dan graag wat we  
doen bij de Huiskamer. Onze vrijwilligers 
verwelkomen u met een kop koffie en dan 
kijken we samen naar de mogelijkheden 
en welke dag voor u goed past.

Openingstijden van de Huiskamer:

Maandagochtend 10.00-12.00 uur  
voor de wandelgroep

Maandagmiddag 13.30-16.00 uur 
loop gerust binnen

Woensdagmiddag 13.30-16.00 uur  
loop gerust binnen

Vrijdagochtend 10.00-12.00 uur 
gaat binnenkort van start

Wij hebben een leuk en inspirerend team 
vrijwilligers, bent u geïnteresseerd om ons 
team te komen versterken? We zijn altijd op 
zoek naar vrijwilligers, neem dan contact 
met ons op. We zien u graag, tot gauw bij 
Huiskamer de Fronten!

de Fronten Centrum voor Gezondheid 
Victor de Stuerstaat 15, Maastricht
www.huiskamerdefronten.nl 
Tel. 06-30841186
E-mail: info@huiskamerdefronten.nl

In ons overleg in het Beihuis met een 
tiental buurtbewoners hebben we met haar 
zowel gesproken over wat er allemaal in 
het afgelopen jaar bereikt is, als wat we 
graag nog willen bereiken. In de categorie 
successen is in de eerste plaats de reali- 
satie van het Beihuis te noemen. Zowel  
de inrichting van het Beihuis zelf, als de 
activiteiten die daarin plaats vinden. Mede 
dankzij de inspanningen van HartWerkt en 
de activiteiten gericht op integratie van 
Oekraïense vluchtelingen in Maastricht,  
is er een vol programma in het Beihuis, 
wat uniek is voor een buurtkamer in 
Maastricht.

Op het lijstje 'nog te realiseren' aandachts-
punten die met de wethouder zijn besproken 
staat bovenaan de onvrede met de huidige 
'randweg': Fort Willemweg - Fagotstraat 
- Nobellaan. Een scala van aspecten is 
nagelopen: verminderen verkeersintensiteit, 

lawaaioverlast en luchtverontreiniging, 
maatregelen als milieu-zonering, plannen 
voor P&R. Speelvoorzieningen vormde  
het tweede belangrijke gesprekspunt. 
Naast de blijdschap dat het plan van het 
vorige college, om een groot aantal 
speeltuintjes op te heffen, nu definitief van 
de baan is, was er onzerzijds zorg over de 
staat van onderhoud van een aantal 
speelvoorzieningen. In het bijzonder het 
speeltuintje aan de Fons Olterdissenstraat, 
één van de meest intensief gebruikte 
speeltuinen, is zorgelijk. Het onderhoud 
daarvan moet dringend naar voren gehaald 
worden, kan niet wachten totdat het 'aan de 

beurt is' volgens de onderhoudskalender. 
Speeltoestellen spelen ook een rol in de 
brede plannen van de initiatiefgroep 
Orleansplein. Aandachtspunt daar was 
vooral het bereiken van een efficiëntere 
besluitvorming aan de kant van de 
gemeente. 

Een aantal van bovengenoemde onder- 
werpen zal eerst verder op ambtelijk 
niveau worden aangepakt. In een vervolg-
afspraak na de zomer zal samen met de 
wethouder bekeken worden wat er is 
bereikt, en waar aanvullende actie nodig is.

Buurtwethouder  
Manon Fokke op bezoek

door Dirk Tempelaar

Op 23 april van dit jaar vierde ons Blijhuis 
zijn eerste verjaardag. (Geen tikfout, dat 
maakt de spellingscorrectie er af en toe 
van, dat krijg ik er niet uit.) Moeten wij in 
dit opbrandtijdperk nog wel ergens bij stil 
staan? En hoe maak je dan adequaat pas op 
de plaats? Op zoek naar een voorbeeld van 
stilstand kwamen wij uit bij ons koddige 
geen-daden-maar-woorden-kabinet. 
Behalve fixatie op aanstellerige design-
baardjes en opzichtige schoenen is bij  
die boven ons gestelden maar weinig 
daadkracht te bespeuren. Zouden wij iets 
kunnen opsteken van elkaar? Flux mailde 
ik het driftig trommelende, van actieve 
herinnering gespeende dura-kwel batterij-
beertje. Ik vroeg hem om eens naar het 
Beihuis te komen, om te zien wat daar door 
mouwenopstropers tot stand is gebracht. 
Maar helaas, na de Provinciale Statenver-
kiezingen is hij zomaar allergisch geworden 
voor de hoofdletter B, ook al is het er maar 
ééntje.
Nu maar hopen dat onze lezers wel 
geïnteresseerd zijn in wat er afgelopen  
jaar allemaal plaats vond in het nog prille 
leventje van ons buurthuis. Ik keer de 
uitpuilende schoenendoos maar eens  
om voor jullie: filosofiecafé, Chinese 
bewegingsleer, filmvertoningen, exposities 
van foto’s en schilderijen, naar levende 
boeken luisteren, vintagemarkten, 
nieuwjaarsreceptie, creatief bezig zijn op 
Oekraïense wijze, vergaderingen van de 
winkeliersvereniging, communicatiespel-
len, onbedaarlijk lachen, koffiedrinken  

en koekjes verslinden, lezingen, familie- 
opstellingen, nieuwe mensen tegenkomen, 
films bekijken, kerstkaarten maken, jezelf 
onthullen in de TGI-groep, de toestand in 
de wereld bespreken, voordrachten, 
optredens, kerstboomkleurplaten voor 
kinderen, met anderen delen wat je de 
moeite waard vindt, aanschuivende snuffel-
stagiaires van het Bonnefantencollege,  
een kaartlegster, voorlichtingsavonden  
van de gemeente, les in kernkwadranten, 
vergaderingen redactie buurtblad, 
kwaliteitsgesprekken voeren, cursus 
Nederlands voor vluchtelingen uit  
Oost- Europa, een zelfverklaard medium, 
mensen met vragen over scheerapparaten 
of huisvesting, bijeenkomsten van het 
buurtnetwerk Brupo, trauma-gebaseerd 
schilderen, galspuwen over dingen die niet 
goed gaan. En nog véél meer, maar de 
vorige zin is nu onderhand wel lang genoeg 
vind ik. 
Wil jij ook wel eens weten wat de naam van 
ons buurthuis betekent? Die vraag wordt 
nog vaak gesteld. Nou, helemaal niks, 
tenminste, dat was het uitgaanspunt. Het 
moest een naam worden die met de B van 
Brusselsepoort begon. Dan plak je daar 
gezellig een ei achter, want dat gaat er bij 
iedereen wel in zo nu en dan. Maar… later 
bleek ‘Beie’ een Maastrichts werkwoord te 
zijn! Voor de ‘Hollandse’ lezers vertaal ik 
het even: bidden. Dus, zo gek is het niet dat 
rechtschapen Maastrichtenaren aanvanke-
lijk dachten dat het Beihuis een gebedshuis 
is. Bidden is ongeveer hetzelfde als hopen 

geloof ik. In mijn kinderjaren baden mensen 
in kerken om God ertoe te bewegen hun 
wensen te laten uitkomen. In het Blijhuis 
(zucht, daar gebeurde het weer.) hoef je 
daar niet voor te bidden, daar druipt de 
ouderwetse gezelligheid van de muren. 
En… dan komt de rest vanzelf ook wel 
goed. Vat moed beste lezer, stap ook eens 
plompverloren binnen, en kom met je 
eigen ogen kijken wat er daar tot stand is 
gebracht, zonder dat er verstikkende 
procedures en wurgende protocollen aan 
te pas kwamen. Kom bij ons op de koffie 
of thee, met koekjes uiteraard. Diverse 
soorten fruit tegen scheurbuik hebben we 
ook. En… laat je beurs maar gerust thuis 
onder het stapeltje handdoeken liggen.     
Terug naar onze verjaardag. Er moest 
natuurlijk iets bijzonders gebeuren. Dus 
werd Gaia, een zanggroep uit Amsterdam, 
naar Mestreech gehaald. De zes vrouwen 
boden ons een zinderend en spetterend 
optreden. Een wereld van mooie meer-
stemmige liedjes denderde onze harten 
binnen, en maakte iedereen vrolijk. 
Het opgetogen publiek werd tot diep in 
het beenmerg getroffen, en reageerde dat 
op de zangeressen af met een explosief 
staand applaus. 
Kon jij er niet bij zijn? Ach, prioriteiten 
stellen is ook niet altijd makkelijk. 
Maar er is hoop, een hele hoop zelfs. 
Want de vrouwen hebben mij toevertrouwd 
binnen niet al te lange tijd graag nog eens 
te komen optreden bij ons!  

De tweede lente 
van het Beihuis

door Herm Willems
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Wandelend door de wijk ben ik altijd op 
zoek naar verhalen en zo kwam ik ook 
vaker langs de Sint Anna-Lambertuskerk 
tijdens de pandemie. Ik dacht dat het voor 
de mensen in de wijk interessant zou zijn 
om wat meer te weten te komen over wat 
zich daar afspeelt, vooral voor degenen die 
niet naar de kerk gaan, waartoe ik zelf ook 
behoor. Tijdens de pandemie kwam er geen 
afspraak maar nu lukt het bij mijn eerste 
poging. De jonge kapelaan Nicholas 
Pethuru opent de deur en verwelkomt mij. 
Wij nemen plaats aan de grote vergader-
tafel in een lichte kamer van het witte 
gebouwtje achter de Sint Annakerk.

Kapelaan Pethuru is goed voorbereid  
en vertelt mij zijn persoonlijke verhaal.  
Hij is geboren in 1987 in Sri-Lanka en heeft 
daar eerst Engels gestudeerd aan een 
kleinseminarie. Vervolgens ging hij naar 
het grootseminarie om 3 jaar filosofie te 
studeren. Daarna zou hij een half jaar 
buiten het seminarie de tijd hebben om  
na te denken of hij verder opgeleid wilde 
worden tot priester. De Bisschop in Sri- 
Lanka vroeg hem of hij naar Nederland 
wilde en hij kreeg letterlijk een halve dag 
bedenktijd. Hij wist niets van Nederland en 
zou zijn familie gaan missen maar, zo zegt 
hij: net zoals je gehoorzaam bent aan je 
ouders, ben je dat ook aan de kerk als je  
je daaraan verbonden hebt. In 2014 kwam 
hij naar Rolduc en kreeg daar de eerste 
anderhalf jaar alleen Nederlandse les. 
Daarna volgde de 6-jarige studie Theologie 
die hij in 2020 afrondde, waarna hij tot 
Diaken gewijd werd. Tijdens zijn studie in 
Rolduc mocht hij een keer per twee jaar 
naar Sri-Lanka. Alles was anders in Neder-
land voor hem: het eten, de mensen en de 
mentaliteit en hij heeft daar geleidelijk aan 
moeten wennen.
De priesterwijding zou in Sri-Lanka 
plaatsvinden in de eigen parochie en is 
ook voor de familie een groots gebeuren. 
Het duurt zes maanden om dat allemaal te 
regelen en de wijding zou plaatsvinden in 

de kathedraal. Corona gooide echter roet 
in het eten. De lockdownmaatregelen 
waren vreselijk streng in Sri-Lanka en bij 
aankomst moest hij 15 dagen in een hotel 
in quarantaine, waarbij alle kosten voor 
verblijf, eten en testen ook door hemzelf 
betaald moesten worden.
Het was net een gevangenis en de lock-
down werd ook weer verlengd waardoor 
de wijding alleen in kleine kring in het 
Bisschopshuis kon plaatsvinden. Nicholas 
wilde graag na zoveel jaren studeren dat 
zijn ouders en zijn drie broers en twee 
zussen erbij zouden zijn. Zij zijn op ver-
schillende manieren, een beetje onder 
valse voorwendselen, ieder apart, naar het 
bisschopshuis gekomen. Zij deden alsof zij 
naar het ziekenhuis gingen anders was het 
onmogelijk. De wijding vond plaats op 31 
mei 2021 al om 7.30u. en zij moesten zelf 
alles voorbereiden, wat normaal niet zo is. 
Hij heeft ook de eerste mis als priester in 
eigen parochie in Sri-Lanka nog niet kunnen 
houden. Nu kan hij wel een keer per jaar 
drie weken op vakantie naar Sri-Lanka.
Na de wijding was hij in Geleen geplaatst 
maar na twee maanden moest hij naar 
Maastricht. De priester ging daar weg en 
dan moet de kapelaan ook altijd weg. 
Maastricht was helemaal anders dan 
Geleen, de mensen zijn ook anders vindt 
hij. Er zijn ook meer kansen om te leren 
waaronder zingen in het Latijn, zegeningen 
doen met Carnaval en over de cultuur. 
Sinds september 2021 is hij kapelaan in 
de St Annaparochie en de Sint Servaas-
basiliek. Met de deken en een pastoor 
verzorgen zij de missen in de Sint Anna 
Lambertuskerk, de Theresia St Josefkerk 
en de Sint Servaasbasiliek. De mis in de 
St Annakerk is op zondagmorgen om  
10.00 uur en iedereen is welkom.
Op mijn vraag hoe druk de diensten 
bezocht worden antwoordt Nicholas dat de 
mis in de St Annakerk op zondag door zo’n 
80 tot 100 mensen wordt bijgewoond. 
Iedere dag is er in een van de kerken een 
mis en op andere dagen komen er zo’n 

12 mensen. Jonge mensen komen vooral 
tijdens de feestdagen.
Nicholas verzorgt ook twee maal per maand 
op zaterdag de lessen voor de communican-
ten van de Oda- en Emily Wesleyschool.  
Zij maken ook samen Palmpasenstokken. 
Het geloof is veranderd, de communie wordt 
gezien als een feest maar daarna zijn ouders 
en kinderen niet meer in de kerk te vinden. 
De communiekleding is daarna te zien met 
Carnaval, zo zegt hij.
In Sri-Lanka is het katholicisme de vierde 
godsdienst na het boeddhisme, de islam en 
het hindoeïsme. Daar wordt ook veel 
samengewerkt met de andere religies, dat 
is hier niet zo. Met de protestanten is wel 
contact, met de moskeeën niet.
Een andere taak van de kapelaan is het 
ondersteunen van mensen die er behoefte 
aan hebben. Er zijn veel eenzamen hier, 
zo zegt hij, en hij schenkt hun zijn tijd. De 
groep vrijwilligers van de diaconie 
bezoeken ook mensen die eenzaam zijn 
en brengen bloemen en een kaart.
Ik vraag of de visie op de rol van de vrouw 
in het katholicisme niet verandert in deze 
tijd, of vrouwen nog steeds geen priester 
kunnen worden. Dat is ook onder deze 
Paus nog niet veranderd.
Tot slot vraag ik wat hij nog wil zeggen 
tegen de mensen in de wijk. Nicholas vindt 
het mooi dat buitenlandse mensen hier 
zo geaccepteerd worden, hij dus ook. In 
Sri-Lanka is dat anders. Hij heeft veel van 
de mensen geleerd hier. Een uitdaging is 
ook om meer mensen naar de kerk te 
krijgen. Iedereen is welkom, kom binnen en 
loop rond, steek een kaars aan en vind een 
stukje rust, de kerk is een rustplek, een 
plek om even te bezinnen op het drukke 
leven daarbuiten. Iedereen moet zijn weg 
vinden en daarbij is stilte belangrijk!
Daar kan ik me helemaal in vinden.

Ik bedank Nicholas hartelijk voor zijn 
persoonlijke en uitgebreide verhaal en wie 
weet zien wij elkaar een keer in de kerk.

Kijk 
op 
de 

wijk
door Arja Peters
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La Fève 
Chocolade & Desserts

door Manon Habets

In een waterig zonnetje en tussen de buien door maak ik een korte wande-
ling naar Statensingel 148B, de Statensingel aan de kant van ‘de Wèrreke’ 
is deel van onze buurt: de Brusselsepoort. Degenen die weten wat zich 
achter de poort van nummer 148B afspeelt, weten ook waarom ik zo nu en 
dan een vrolijke huppel niet kan onderdrukken. Ik breng vandaag namelijk 
een bezoek aan de maker van de ‘lekkerste bonbon van Nederland’.

bedrijf
in de
wijk

Op het eerste oog lijkt hier geen winkel te 
zijn, en raak ik een beetje verward. Een 
grote pijl wijst naar rechts, maar als ik  
deze volg, (volgens mijn logica) kom ik bij 
een studentenhuis terecht. Dat is vast niet 
de bedoeling. Gelukkig heb ik toch redelijk 
snel door dat het de bel is, die op het kozijn 
van de grote poort zit, een beetje hoger dan 
de punt van de pijl.  
Als de deur opengaat, val ik van de ene 
verbazing in de andere en sta ik plots 
middenin een winkel/atelier en kantoor.  
Alle kleuren, geuren en geluiden stromen 
mijn zintuigen binnen. Even later steekt 
Geert-Jan Heesterbeek zijn hoofd om de 
hoek.  
Geert-Jan is de geestelijk vader van deze 
onderneming. Hij komt van origine uit 
Brabant en heeft een horeca achtergrond 
als kok in verschillende restaurants in 
Weert, Maastricht en Amsterdam. In 2004 
komt hij terug naar Maastricht, en begint bij 
Toine Hermsen in de keuken. Eerst als kok 
en gaandeweg als patissier. Geschoold als 
patissier is hij niet, maar de interesse is er 
wel en leergierig is hij ook. In 2007 leert  
hij zijn vrouw Mirelle kennen en in 2010 zijn 
ze hun huidige zaak begonnen. Het eerste 
jaar nog in de Beatrixhaven met slecht  
1 chocolademachine terwijl ze samen de 
bestellingen klaarmaakten. Op de voor-
avond van de geboorte van hun zoon Liam 
stond Mirelle zelfs nog doosjes in te pakken. 
En nu, op 1 maart 2023, bestaat la Fève  
12,5 jaar en zijn ze een begrip geworden.   
Alles bij la Fève wordt gemaakt met de 
allerbeste chocolade ter wereld; Valrhona 
chocolade uit Tain-l'Hermitage in Frankrijk. 
Meest bekend staan ze om de meer excen-
trieke bonbonsmaken zoals: kersenazijn/
gerookte rode biet, yuzu/pandan, cashew-
noot/rode curry en nog veel meer, want het 
receptenarchief is immens. Je kunt het zo 
gek niet verzinnen of zij kunnen er een 
bonbon van maken. Een bonbon met de 
smaak van gras uit de Hoge Fronten? Geen 
enkel probleem en nog bacteriologisch 
verantwoord ook, zo wordt mij verzekerd. 
Er worden veel unieke producten gemaakt 

voor afnemers als Chateau Neercanne,  
The Grand in Amsterdam en het konings-
huis. Ook hebben ze nu voor de tweede keer 
een serie ‘Sterrenbonbons’ gemaakt. In 
samenwerking met tien chef-koks, ieder 
met tenminste één Michelinster. Samen 
smaken combineren, uitproberen, ontwik-
kelen, proeven, en bijschaven tot perfectie.
La Fève levert veel bonbons aan restau-
rants in de Euregio en een aantal winkels, 
maar wist je dat je er ook ‘zomaar’ naartoe 
kunt als particulier en mag aanbellen om 
bonbons te kopen? Het is zeker de moeite 
van een bezoekje waard. Alle bonbons  
staan prachtig, als een kleurrijke bonbon- 
kunstwerkjes-expositie (op witjes van 
Mosa), uitgestald. Je vindt er ook de 
mooiste geschenkverpakkingen voor 
velerlei gelegenheden. 
Tijdens de lockdowns in de coronaperiode 
was het eventjes spannend. Ze hadden  
net een grote investering gedaan en een 
webshop laten bouwen toen plotseling  
de eerste lockdown aangekondigd werd  
en daarmee ook alle afnemers van hun 
producten hun zaak moesten sluiten.  
Ook de populaire workshops die ze geven, 
moesten geannuleerd worden. Wat de 
lockdownperiodes extra spannend maakte 
was de verantwoordelijkheid voor inmiddels 
vier vaste medewerkers. Achteraf bleek 
hun grote investering ook hun grote 
redding. De bonbons in de webshop gingen 
tijdens de lockdowns als zoete broodjes 
over de digitale toonbank en werden 
volledig uitverkocht.    
Ook met de energiecrises merken ze  
dat niet alle bedrijven het hoofd boven 
water kunnen houden en dat er minder 
webshopbestellingen zijn. Dat zijn soms 
tegenvallers, maar gelukkig is la Fève  
een (financieel) gezond bedrijf. Daar 
hebben ze hard voor gewerkt en zijn ze  
met recht trots op!  

Wellicht dat ze in de toekomst uit hun jasje 
groeien en een nieuwe locatie moeten 
zoeken, maar tot die tijd ga ik in ieder geval 
vaker profiteren van dit bedrijf in onze wijk. 
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Kleurspektakel

Entree La Fève
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Pie Castermans
door Jojet Lysen

In het jaar waarin hij startte, in 1984, had 
hij al ervaring als huisarts in Heerlen 
maar de uitdaging lag hier in wat toen 
geïntegreerde gezondheidszorg heette. 
De praktijk van Dr. Van Kleef was zo’n 
nieuwe vorm van gezondheidszorg waarin 
nauw werd samengewerkt met wijkver-
pleging, gezinszorg, maatschappelijk werk 
en ouderenzorg. De lijntjes waren kort, er 
was weinig bureaucratie en er kon snel 
verwezen worden. De huisartsen hadden 
ook goede contacten met pastoor Janssen 
van de Annaparochie om te kijken hoe er 
echt geholpen kon worden. Toen waren er, 
net als nu trouwens, erg veel alleenstaan-
den en ouderen binnen de praktijk waar-
door er veel eenzaamheid was. Pastoor en 
arts konden elkaar aanvullen en helpen. 
De Brusselsepoort had een hele diverse 
bevolking en veel inwoners met een laag 
inkomen. Dat is niet veranderd. Veel 
buurtbewoners hebben een lagere 
levensverwachting, lees, leven gemiddeld 
korter dan bewoners in andere buurten 
zoals Biesland of Sint-Pieter. Pie Caster-
mans en zijn collega’s willen daarom ook 
niet alleen klachten oplossen maar ook 
ontdekken waar klachten vandaan komen. 
Dat kan van alles zijn; stress door schul-
den, slecht eten, veel te weinig bewegen, 
zorgen, eenzaamheid. In de 38 jaren 
waarin Pie Castermans huisarts was zijn 

er heel veel instituties bijgekomen, heel 
veel papierwerk en wachtlijsten. Gelukkig 
waren er ook positieve veranderingen; de 
zorg voor chronisch zieken zoals patiënten 
met diabetes is sterk verbeterd. (Automa-
tisering maakte dat mogelijk.)  
De praktijkondersteuners zijn inmiddels 
niet meer weg te denken en Pie is blij met 
alle ruimte in het nieuwe gebouw aan de 
Victor de Stuersstraat. De samenwerking 
met de Hartkliniek, de nieuwe 1½ lijnszorg 
voor cardiologie, in hetzelfde gebouw is 
goed, net als die met de apotheek, de 
fysiotherapie en Huiskamer de Fronten. 
De Huiskamer wordt gereorganiseerd 
zodat nog meer mensen kunnen ervaren 
dat behalve pillen ook contacten goed zijn 
voor de mens. Als afscheidscadeau heeft 
Pie een bijdrage voor deze Huiskamer 
gevraagd. 
Heel veel patiënten, collega’s en buurt-
bewoners zullen Pie gaan missen. Een 
betrokken, sociale en kundige huisarts 
die dicht bij de mensen stond en hun taal 
sprak. Gelukkig zullen we hem de komende 
jaren nog af en toe als invaller tegenkomen 
en hij blijft ook betrokken bij de Huiskamer. 
We gunnen Pie Castermans nog heel  
veel ‘gouden jaren’ met kleinkinderen, 
moestuin en andere bezigheden. 
Pie, ontzettend bedankt voor je inzet al  
die jaren voor onze buurt!

Na 38 jaar aan de praktijk van Dr. Van Kleef verbonden te zijn geweest gaat huisarts 
Pie Castermans met pensioen. Uw redactie ging langs om te horen hoe Pie, met 
zoveel jaar ervaring, tegen onze wijk en de gezondheidszorg in de wijk aankijkt.
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Het voortgezet onderwijs 
in Maastricht

door Rob Hartman

De rectoren pleiten voor een teruggang 
van vijf naar vier scholen met elk een 
duidelijk onderscheidend profiel. Zo zal het 
Bernard Lievegoed College in Heer het 
profiel ‘Arts’ krijgen, gericht op kunst en 
muziek. Het Sint-Maartenscollege bij de 
Groene Loper krijgt het profiel ‘Science’  
en richt zich op vooral op de bètavakken. 
Beide scholen voorzien in vmbo-tl, havo- 
en vwo-onderwijs. Het Bernard Lievegoed 
College heeft, naast vmbo-tl, havo en vwo 
ook enkele plekken op vmbo-kader en 
basisniveau maar die zijn vooral bedoeld 
voor leerlingen van de vrijeschool. Ook 
kent deze school een fikse wachtlijst waar 
ieder jaar weer een notaris aan te pas moet 
komen om beschikbare plekken toe te 
bedelen aan nieuwe studenten. Het Porta 
Mosana College in Heer krijgt het profiel 
‘taal en wetenschap’ en zal zich richten  
op excellente leerlingen die tweetalig 
onderwijs aankunnen op havo en vwo- 
niveau.
De overige twee scholen, het VMBO 
Maastricht en het Bonnefanten College 
gaan samengevoegd worden en de nieuwe 
school zal onderwijs aanbieden dat gericht 
is op vaardigheden op vmbo- en havo- 
niveau. Geen vwo dus. De locatie van  
deze nieuwe school is nog niet bekend, 
maar diverse bronnen geven aan dat het 
scholencomplex aan de Bemelerweg op 
‘pole position’ ligt. De spreiding van het 
onderwijsaanbod is echter nog onderwerp 

van gesprek tussen het LVO (Stichting 
Limburgs Voortgezet Onderwijs: het 
bestuur van 25 Limburgse scholen voor 
voortgezet onderwijs) en de gemeente 
Maastricht. 
Als een student zich nu inschrijft bij het 
Bonnefanten College als vmbo- of havo-
student kan het zomaar betekenen dat  
er vanaf 2024 gereisd moet worden naar 
een nieuwe locatie op een andere plek in 
Maastricht. Het vwo verdwijnt in 2024  
als onderwijsvorm bij het Bonnefanten 
College maar dat betekent niet dat de 
huidige vwo-studenten in de kou staan. 
Desgevraagd geeft de scholengemeen-
schap in een reactie aan: “Het is onze 
intentie om de leerlingen zoveel mogelijk 
te ondersteunen in het afronden van hun 
opleiding. Hoe dat gedaan wordt, zal  
met betrokkenen uitgewerkt worden.” 
De vwo-, havo- en vmbo-tl-studenten 
hebben echter nog voldoende andere 
mogelijkheden, op meerdere locaties.  
Het zijn vooral de vmbo studenten die basis 
of kader advies hebben, die vrijwel geen 
keuzes hebben. Als het Bonnefanten 
College en het VMBO Maastricht gezamen-
lijk naar één locatie verhuizen is er maar 
één locatie voor vmbo-basis en -kader 
onderwijs voor heel Maastricht, het 
minimaal aantal plekken van Bernard 
Lievegoed buiten beschouwing latend. 
De vraag is of de Maastrichtse raad dat zal 
goedkeuren. In de adviesrapporten die in 

de afgelopen jaren zijn verschenen staat 
immers vrijwel altijd beschreven dat aan 
beiden zijden van de Maas toegankelijk  
en inclusief onderwijs moet worden 
aangeboden voor alle niveaus. 
In het adviesplan van de commissie Bovens 
staan verder duidelijke richtlijnen gericht 
op gelijke kansen, inclusiviteit en student-
aantallen per school. In het coalitieakkoord 
van de gemeente Maastricht staat verder 
dat brede scholengemeenschappen met 
een zo ruim als mogelijk aanbod van 
opleidingen aan beide zijden van de Maas 
als aan te houden uitgangspunt geldt.
Stichting Limburgs Voortgezet Onderwijs 
en de gemeente Maastricht gaan nu in 
gesprek over het plan en de locaties. Ik 
hoop dat dit snel duidelijkheid verschaft 
over het voortgezet onderwijs in de stad. 
Alleen dan kunnen de juiste keuzes worden 
gemaakt door ouders en hun kinderen.
LVO en de rector van het Bonnefanten 
College zijn gevraagd om een reactie en 
hebben uitgebreid schriftelijk en monde-
ling (in een persoonlijk gesprek) gerea-
geerd. Ik heb geprobeerd de reactie in dit 
schrijven te verwerken. De volledige 
schriftelijke reactie is op te vragen via 
mailadres: rmhhartmann@gmail.com 

Rob Hartmann | Rob schreef dit stuk als betrokken 

ouder. Hij werkt als onderwijskundig leider in het 

middelbaar beroepsonderwijs en is woonachtig in 

de wijk Brusselse Poort Oost te Maastricht. 
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Kinderen die dit jaar of in de komende jaren de overstap van het basisonderwijs 
naar het voortgezet onderwijs gaan maken, staan voor een moeilijke keuze. 
Althans dat lijkt zo nu de rectoren van de Maastrichtse middelbare scholen hun 
reactie hebben gegeven op het advies van de commissie Bovens gericht op het 
Voortgezet Onderwijs in Maastricht. 

Burgerbegroting 
Maastricht 
2023-2024 

door Jojet Lysen

Vorig jaar kreeg de initiatiefgroep 
Orleansplein drie projecten ge- 
honoreerd uit de burgerbegroting.  
De groep heeft daar veel tijd en moeite  
in moeten steken maar werd beloond. 

Dit jaar kunnen opnieuw voorstellen 
worden ingediend. Het circus van de 
burgerbegroting is al in volle gang en u 
kunt nog meedoen. Er zijn in ronde 1. tien 
thema’s gekozen die zo ruim geformuleerd 
zijn dat veel van uw wensen voor buurt, 
straat of vereniging erin passen.  

De gekozen thema’s zijn:
•  Activiteiten voor verbinden en  

ontmoeten in de buurt
•  Vergroenen van parken en straten
•  Zorg voor elkaar
•  Toekomstbestendig verenigingsleven
•  Aantrekkelijke straten en pleinen
•  Kunst en cultuur op straat en pleinen
•  Sport- en speelplekken in eigen buurt
•  Ondersteuning buurtcultuurplekken, 

broedplaatsen, ateliers
• Iedereen doet mee
• Stadslandbouw en volkstuinieren

Deze maand start ronde 2. van editie 
2023-2024, met twee events verdeeld 
over de stad. Tijdens deze ronde op  
14 juni en 18 juni verdelen inwoners 
samen het geld (750.000 euro) over  
de tien gekozen thema’s. Iedereen is 
welkom! 
 
Aanmelden voor de events kan via: 
www.burgerbegrotingmaastricht.nl/
doe-mee/evenementen 

In ronde 3. kunnen inwoners van 18 juni 
tot en met 18 juli via de website van de 
Burgerbegroting projecten indienen.  
Op woensdag 28 juni kun je advies krijgen 
over ‘Hoe schrijf je een projectvoorstel?’. 
Alle ingediende projecten worden 
individueel beoordeeld en ontvangen een 
advies. De projecten die positief beoor-
deeld worden, gaan door naar ronde 4. 
Tijdens een feestelijk slotevent bepalen 
deelnemers welke projecten in 2024 
uitgevoerd gaan worden. 

Heb je vragen? Of wil je meer weten? 
Dat kan! Stuur een e-mail naar:
burgerbegroting@maastricht.nl  
of bel 043 350 4747.

reactie Johan Pas | Wethouder Wonen, Onderwijs, 

Studentenstad en Welstand Gemeente Maastricht

“Ik stel het op prijs dat u mij informeert 
over het artikel. Verder heb ik geen 
inhoudelijke reactie; uw stuk gaat vooral 
over de inrichting van het onderwijs en 
daar gaat de gemeente niet over. We 
gaan wel over de huisvesting en daar-
over zijn we in gesprek met stichting LVO 
naar aanleiding van het advies ARVO en 
het plan op hoofdlijnen van LVO.”

Gemeente Maastricht helpt bij energiekosten
door Jojet Lysen

Hoge energiekosten 
De thermostaat kan stilaan omlaag. Maar 
veel huishoudens in onze stad hebben nog 
steeds te maken met hoge energiekosten 
of de gevolgen daarvan. De gemeente 
helpt op verschillende manieren. Zoals 
met het Noodfonds Energiekosten voor 
huishoudens. 

Noodfonds Energiekosten
Heeft u ook moeite om uw energierekening 
te betalen? Kijk of u geld krijgt uit het 
noodfonds. Uw inkomen mag niet te hoog 
zijn en u heeft geen energietoeslag gehad. 
Als u voldoet aan alle voorwaarden, kunt 
u 1 keer geld krijgen uit het noodfonds. 
Hoeveel dat is, hangt af van uw persoonlijke 
situatie. Het geld hoeft u niet terug te 
betalen. Aanvragen kan nog tot 1 juli 2023. 

Meer informatie
Kijk voor de voorwaarden en informatie op 
de website van de gemeente Maastricht via 
www.gemeentemaastricht.nl/energiekosten. 
Tip: hier leest u ook wat u kunt doen om 
energie te besparen. Want hoe minder 
energie u verbruikt, hoe meer 
u wint voor het klimaat en 
uw portemonnee.

mailto:rmhhartmann@gmail.com
mailto:burgerbegroting@maastricht.nl
http://www.gemeentemaastricht.nl/energiekosten
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Kindcentrum Oda
door Carly Maenen

We hebben de wethouder op bezoek 
gehad bij de speeltuin aan de Fons 
Olterdissenstraat. De speeltuin aan  
het Frederikbastion heeft de krant en 
de tv gehaald! Het Orleansplein heeft 
meegedaan met de Burgerbegroting 
voor een nieuwe inrichting van het 
plein. En het heeft gewerkt! Inmiddels  
zijn de bezuinigingen van de baan. 
Iedereen heeft zijn wensen kenbaar kun-
nen maken over de speelvoorzieningen  
op bijeenkomsten die de gemeente heeft 
georganiseerd. Dit alles heeft ertoe geleid 
dat de gemeente een nieuwe nota over de 
speelvoorzieningen heeft gemaakt.

Op 14 maart werd de nota Speelvoorzie-
ningen besproken in de stadsronde.  
Samen met Marasha, woonachtig aan  
het Frederikbastion, hebben we de buurt 
vertegenwoordigd tijdens de stadsronde. 
De werkgroep Orleansplein kon niet 
aanwezig zijn maar heeft wel een ziens-
wijze ingediend. De stadsronde was goed 
georganiseerd. De gemeenteraadsleden 
kwamen in groepjes langs de insprekers. 
Hierdoor ontstond er goede dynamiek en 
waren we echt in gesprek met de gemeen-
teraadsleden. Tijdens deze stadsronde 
hebben we aangegeven dat de veiligheid 
rondom het speeltuintje aan de Frederik-

bastion verbetering behoeft. Ook hebben 
we ervoor gepleit dat het onderhoud aan 
de speeltuin in de Fons Olterdissenstraat 
zo snel mogelijk moet worden opgepakt, 
en niet moet wachten tot 2026. En we 
hebben aangegeven dat de initiatiefgroep 
Orleansplein graag een integrale aanpak 
van de gehele inrichting van het plein 
voorstaat. 
Het uiteindelijke resultaat is verwoord in 
een raadsbrief van de wethouder.
 
Wat heeft dit nu voor onze wijk opgeleverd? 
•  Alle zeven speelvoorzieningen blijven 

bestaan.
•  De inrichting van het Orleansplein 

wordt uitgewerkt met de initiatief-
groep.

•  Bij het Frederikbastion wordt nog  
dit jaar gekeken naar de verkeers- 
veiligheid.

•  Fons Olterdissenstraat: onderhoud  
en upgrade staan nu gepland voor  
dit jaar!

•  Basketbalveld is juist onder handen 
genomen.

•  Antoon van Elenstraat, onderhoud 
volgens MJOP (meerjaren onder-
houdsplanning).

•  Lucassingel, onderhoud in 2025.
•  Mariabastion, onderhoud in 2024. 

Speelvoorzieningen in 
Brusselsepoort

 door Louise van Bronswijk

Onze wijk Brusselsepoort kent zeven speelvoorzieningen die allemaal 
frequent en goed, vaak zeer goed gebruikt worden. In 2021, toen we 
bericht kregen dat menig speeltuintje zou verdwijnen, hebben heel veel 
buurtbewoners actie ondernomen en samen met de kinderen in de wijk 
het belang van de speelplekken behartigd. Wist u dat… 

•  de taalklassen Maastricht sinds dinsdag 
7 maart al een jaar bestaan? Dit heuge-

  lijke feit hebben we met de hele school 
gevierd, door te proosten met een 
glaasje bubbels en iets lekkers. 

•  woensdag 15 maart het voetbaltoernooi 
van de jongens van de groepen 7 en 8 
was? Hier deden wel 50 teams aan mee! 
Ook Kindcentrum Oda was met een team 
vertegenwoordigd. In de poulefase 
hebben de jongens geen wedstrijd 
verloren, helaas werd in de kwartfinale 
met penalty's verloren. Op woensdag  
22 maart hebben ook de meiden mee- 
gedaan aan het voetbaltoernooi. Ook  
zij zijn ongeslagen door de poulefase 
gekomen, maar verloren ook helaas  
de wedstrijd in de kwartfinale. Alle 
kinderen (en begeleiders) hebben 
genoten van een gezellige middag!

•  groep 7 en 8 heeft meegedaan aan een 
bandproject en dit dinsdag 18 april heeft 
gepresenteerd in de Muziekgieterij? 
Tijdens een lessencyclus van 10 weken 
vormden de leerlingen van groep 7 en 8 
vier bands waarin ze liedjes gingen 
oefenen, maar ook zelf schrijven.  
Het proces van het leren bespelen van 
instrumenten en leren schrijven van 
liedjes ging gepaard met veel plezier.  
De uitvoering was natuurlijk de klap op 
de vuurpijl; het was een spetterende 
show met een dolenthousiast publiek!

•  er een derde taalklas na de meivakantie 
van start gaat? De taalklassen zijn  
sinds vorig jaar maart ’22 in Maastricht 
gestart voor alle nieuwkomers in Neder- 
land. Deze groep 3 t/m 8 leerlingen 
krijgen naast rekenen, lezen en spelling 
een intensief aanbod op woordenschat- 
en taalonderwijs. 

•  Kindcentrum Sint Oda na de meivakantie 
gaat meedoen aan de ‘Rijke Schooldag’? 
Naast het ontbijt dat de kinderen elke 
dag krijgen aangeboden, komt er ook 
een naschools aanbod op het gebied van 
ondermeer sport, muziek en theater 
waar de kinderen van de groepen 5 t/m 8 
uit kunnen kiezen. Komende periode 
kunnen de leerlingen inschrijven voor 
‘Mad Science’, dans en sport.  
Hoe mooi is dat!


